
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel onsdag den 20. april 2022 kl. 17.00-20.00 i blå stue på 

biblioteket i Brønderslev, P. N. Jensens Plads 5, Brønderslev 

Deltagere: Thomas, Betty, Benjamin, Hanne, Jens   

Fraværende: Bo (deltog via FaceTime under behandlingen af punkt 8.3) 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. Det bemærkes, at Thomas indledte mødet med at gennemgå 

ansvarsfordelingsskemaer, hvoraf arbejdsopgaverne for det kommende år fremgår. 

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 14. marts 2022 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2022-2023 

Den fremsendte plan blev gennemgået og korrigeret. I stedet for bestyrelsesmøde i juni arbejdes der på at 

lave ét på naturmødet 19. maj. Emnet kunne være friluftslivet i en naturnationalpark. Desuden erstattes et 

bestyrelsesmøde i august muligvis af en besigtigelses tur til Læsø.  

 

4. Nyt fra igangværende arbejdsgrupper med deltagelse af bestyrelsesmedlemmer 

Intet nyt.  Vi ser os desværre ikke i stand til i år at deltage i Hjørring Dyrskue. 

 

5. Fredning 

1. Møde med fredningsnævnet 30. marts i Skagen. Betty deltog. Af de tre sager på programmet var der   

    kun bemærkninger til én vedrørende Det Grå Fyr, der havde anmodet om lov til at opsætte en 

    reklamesøjle. Det blev et nej, da det ikke havde noget med formidling at gøre. 

2. Thomas fulgte op på sag fra klagenævnet. Det drejer sig om en redningsvej ved Furreby, hvor ejeren 

    ulovligt har opsat et skilt, som forbyder ridning. Der er stadig ingen afklaring.   

 

6. Regionen 

Regionsseminar er udsat til efteråret. 

 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

1. Møde i brugerrådet 28. april. Thomas deltager. 

2. Den kommende naturnationalpark på Læsø. Thomas og Bo deltager i vandring 4. maj. 

8. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Ny formand. Der er én kandidat. Generalforsamlingen foregår 23. april i Vejle. 

2. Der er modtaget påske nyhedsbrev 8. april.  

3. Lottomidler. Thomas gennemgik 10 ansøgninger fra vores område. Især to fra Læsø havde interesse. 

    Den ene vedrører Læsø Turist og Erhvervsforening, hvor Bo skal forsøge at involvere sig. 

 

 

 



 

 

9. Afholdte møder 

Naturpark Tolne. Hanne refererede fra årsmøde i Naturparkrådet 29. marts. Hun fortalte især om de 

frivillige i friluftsgruppen, tårngruppen og naturgruppen. Især friluftsgruppen ser ud til at være nået langt. 

 10. Nyt fra kommunerne 

Dette punkt blev indledt med en drøftelse af vores lokale postkasse. Hvordan skal vi bruge den? Vores brug 

af den er nok noget forskellig. Men foreløbig blev konklusionen vist, at der ikke uden videre måtte slettes 

mails i nogen af mapperne.  

Hjørring Kommune. 

Grønt Råd. Der var møde 24. marts. Thomas blev valgt til formand for 4 år foreløbig. 

Brønderslev Kommune. 

Grønt Råd. Møde 17. februar. Referat på hjemmesiden. 

Frederikshavn Kommune.  

Grønt Råd. Møde 1. marts. Referat på hjemmesiden. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

11. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


